
Zápis z Členské schůze Asociace soukromých neurologů za rok 2021, konané 
dne 17.5.2022 od 18:30 v salonku pizzerie Kmotra, Praha 1, V Jirchářích 12

1) Přítomní schválili program Členské schůze (ČS) a zvolili mandátovou komisi 
(předseda MUDr. Hlinková)
2) MUDr. Hlinková přítomné informovala, že na ČS je přítomno 12 členů. Členská 
základna ASN má ke dni konání 85 členů 
3) MUDr. Hlinková informovala přítomné o ekonomice ASN. Za předešlé období měla
ASN příjmy z pouze z členských příspěvků. Finance byly využity na provoz ASN 
(účetnictví, provozní náklady). Ve stanoveném termínu podala ASN daňové přiznání, 
hospodářský zisk ASN byl ponechán nerozdělen a bude využit v následujícím období
na provoz společnosti. Členové ASN, kteří dosud nezaplatili členské příspěvky, jsou 
průběžně vyzýváni k úhradě. 
4) MUDr. Pretl shrnul jednak končící 3-leté funkční období výboru i celkově činnost 
ASN od jejího založení. Po rušných počátcích v první polovině minulého desetiletí, 
kdy bylo třeba ambulantní neurology opět zformovat při neexistenci sjednocující 
platformy, nastalo postupné zklidnění situace a činnosti. ASN se naučila formulovat 
své požadavky a prosazovat svá práva. Byla nastavena komunikace a spolupráce s 
Českou neurologickou společností. Klíčovým pro činnost ASN bylo postupné získání 
2 zástupců v Radě Sdružení ambulantních specialistů (SAS), kteří se aktivně podíleli 
na její činnosti. SAS je všeobecně bráno, vzhledem ke svému postavení, jako hlavní 
autorita a zástupce ambulantního sektoru, kterému se daří úspěšně bojovat za práva
ambulantních specialistů (hlavně úhrady, vztah k pojišťovnám ad.). Výsledkem jsou 
akceptovatelné nárůsty úhrad za naši činnost od zdravotních pojišťoven, včetně 
kompenzační vyhlášky (které však bohužel však nemohou konkurovat nárůstu úhrad 
v nemocnicích). Oba zástupci, MUDr. Kostra a MUDr. Pretl  byli v roce 2021 opět 
zvoleni do Rady SAS na další funkční období. Stran činnosti Asociace ve funkčním 
období probíhal první rok standardně řešením běžného provozu. Poté přešla činnost 
do pandemického režimu - proběhlo již jen několik schůzí převážně v on-line režimu 
a pozornost byla zaměřena na řešení problémů souvisejících s nastalou situací. V 
začátcích epidemie získali členové ASN díky aktivitám SASu přednostní přístup k 
nedostatkovým ochranným pomůckám, důležitou aktivitou bylo i prosazení 
ambulantních specialistů mezi příjemce první linie očkování. Informace byly členům 
předávány mailingem. MUDr. Pretl dále zastupoval ASN na jednáních Dohodovacího
řízení o hodnotách bodů. Na závěr svého shrnutí MUDr. Pretl poděkoval členům 
výboru za činnost v uplynulém volebním období
5) V diskuzi byla nastolena otázka dalšího směřování ASN. Při nemožnosti 
odhadnout další vývoj v postcovidovém období, tj. zda přijdou další výzvy a úkoly, 
které budou vyžadovat novou aktivitu Výboru i členské základny, či zda hlavním 
úkolem bude hájit naše zájmy, považovali přítomní v následujícím období za 
nejdůležitější udržet existující síť ambulantních neurologů. Pozitivně byla hodnocena 
podpora i aktivita v SASu, v které bylo doporučeno pokračovat. 
Přítomní schválili návrh výboru na sloučení poplatků za roky 2020 a 2021. V roce 
2022 bude členský poplatek opět 500kč. Členové budou osloveni.  
6) Na další tříleté období byli ČS do Výboru ASN opět zvoleni MUDr. Ceé, MUDr. 
Hlinková, MUDr. Kostka, MUDr. Nushart, MUDr. Potoček, MUDr. Pretl, MUDr. 
Svobodová
8) MUDr. Pretl poděkoval přítomným za účast a ukončil Členskou schůzi. 

Zapsal MUDr. Martin Pretl


